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………………………………………………………………………………………………………………………… 

Over het EenVandaag Opiniepanel 
Het EenVandaag Opiniepanel bestaat uit ruim 50.000 mensen. Zij beantwoorden 

vragenlijsten op basis van een online onderzoek. De uitslag van de peilingen 

onder het EenVandaag Opiniepanel zijn na weging representatief voor zes 

variabelen, namelijk leeftijd, geslacht, opleiding, burgerlijke staat, spreiding over 

het land en politieke voorkeur gemeten naar de Tweede Kamerverkiezingen van 

2012. Panelleden krijgen ongeveer één keer per week een uitnodiging om aan 

een peiling mee te doen. Op de meeste onderzoeken respondeert 60 tot 70 

procent van de panelleden. 

………………………………………………………………………………………………………………………… 

Drugsbeleid 
31 maart 2015 

 

Over dit onderzoek 
Aan het onderzoek deden 29.131 leden van het EenVandaag Opiniepanel mee. Het 

onderzoek vond plaats van 17 februari tot en met 3 maart 2015. Het onderzoek is na 

weging representatief voor zes variabelen.  

Voor meer informatie kunt u contact opnemen met onderzoeker Lisette van Vliet: 

lisette.van.vliet@eenvandaag.nl 
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1. Samenvatting 

Draagvlak voor legaliseren softdrugs 

Deelnemers positief over ‘gemeentelijke wietteelt’. 

Verschillende landelijke en regionale politici pleiten voor experimenten met de teelt en 

verkoop van wiet. Tientallen gemeenten zijn wel in voor zo’n ‘gemeentelijke kwekerij’. 

Oud-minister Opstelten en de huidige minister Van der Steur zijn hier voorlopig geen 

voorstander van. 

Maar er lijkt wel draagvlak voor dergelijke experimenten te zijn: 56 procent van de 

deelnemers aan dit onderzoek onder het EenVandaag Opiniepanel vindt dat het ministerie 

ze wél zou moeten toestaan. 29 Procent wil geen experimenten toestaan. Van vrijwel alle 

partijen is de grootste groep kiezers vóór. Ook van de VVD-kiezers – de partij van oud-

minister Opstelten en de nieuwe minister Van der Steur – is 48 procent vóór gemeentelijke 

experimenten, en 36 procent tegen.  

Ook is een meerderheid (58%) van de ondervraagden in bredere zin vóór legalisering van 

softdrugs in Nederland. Eén derde (32%) is hier tegen.  
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2. Straathandel in drugs en legalisering 
We stellen u nu een paar vragen over de straathandel in drugs en de legalisering van 

softdrugs.  

Legaliseren softdrugs 

In Nederland is al jaren een discussie over teelt en verkoop van – vooral – wiet. Op dit 

moment wordt gedoogd dat coffeeshops wiet verkopen, maar het produceren en inkopen 

ervan is in principe verboden.  

Er zijn partijen die vinden dat dit aangepakt moet worden: sommigen vinden dat softdrugs 

helemaal verboden moet worden. Anderen willen juist dat het gelegaliseerd wordt. 

Daarmee bedoelen we dat in de wet wordt vastgelegd dat mensen een bepaalde 

hoeveelheid softdrugs mogen verbouwen, consumeren en/of (ver)kopen.  

Vindt u dat softdrugs in Nederland gelegaliseerd moet worden? 

Ja:    58% 

Nee:    32% 

Weet niet / geen mening: 10% 

Coffeeshops 

Om overlast en criminaliteit die verband houden met coffeeshops en de handel in drugs 

tegen te gaan, mogen alleen Nederlanders nog softdrugs (bv. wiet) kopen in coffeeshops 

op vertoon van een identiteitspas. Toeristen zouden geen toegang meer krijgen en niets 

meer kunnen kopen in coffeeshops: daar moet de eigenaar op toe zien.  

Vindt u het een goede of slechte zaak dat toeristen geen softdrugs (bv. 

wiet) meer kunnen kopen in Nederlandse coffeeshops? 

Een goede zaak:  49%  

Een slechte zaak:  34% 

Weet niet / geen mening: 17% 

 

Vindt u het een goede of slechte zaak dat Nederlanders alleen nog softdrugs (bv. 

wiet) kunnen kopen in een coffeeshop door zich te legitimeren? 

Een goede zaak:  67% 

Een slechte zaak:  21% 

Weet niet / geen mening: 12% 
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3. Experimenten gemeente 
Diverse gemeenten zouden willen experimenteren met het kweken van wiet onder 

gemeentetoezicht. Een zogenoemde ‘gemeentelijke kwekerij’ teelt en verkoopt dan wiet 

voor coffeeshops en voor medicinaal gebruik. Voorstanders denken dat hierdoor meer 

toezicht komt op de kwaliteit van de wiet en dat het criminaliteit tegen gaat. Minister 

Opstelten is tegen: de aanpak en criminaliteit van wietteelt moet volgens hem op een 

andere manier bestreden worden, omdat het volgens hem vooral voortkomt uit de export 

van wiet naar het buitenland.  

Vindt u het wel of geen goed plan dat gemeenten zelf de wietteelt en verkoop 

van wiet organiseren? 

Wel een goed plan:  46% 

Geen goed plan:  36% 

Weet niet / geen mening: 18% 

 

Als u moet kiezen: wie zou wat u betreft de wietteelt en verkoop van wiet 

moeten organiseren? 

Coffeeshops:   32% 

Gemeenten:   40% 

Weet niet / geen mening: 28% 

 

'Het ministerie zou experimenten met de organisatie van wietteelt door 

gemeenten moeten toestaan.' 

Mee eens:   56% 

Mee oneens:   29% 

Weet niet / geen mening: 15% 

 

Wat zou volgens u het beste zijn om criminaliteit rond softdrugs in Nederland 

tegen te gaan? 

Naast harddrugs ook softdrugs geheel verbieden:   21% 

Softdrugs juist legaliseren:      37% 

Gemeenten de teelt en verkoop van wiet laten reguleren: 23% 

Het huidige gedoogbeleid handhaven:    9% 

Weet niet / geen mening:      10% 
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In sommige wijken hebben bewoners last van straathandelaren die op straat soft- en 

harddrugs verkopen.  

In hoeverre heeft u in uw wijk overlast van straathandelaren die drugs 

verkopen? 

Veel overlast:   5% 

Weinig overlast:  90% 

Weet niet / geen mening: 5% 

Deelnemers uit de provincie Limburg geven aan meer overlast te ervaren van 

straathandelaren: 9%.  

 


